
 

    نگرانی از فروش سیگار نزدیک مدارس
رئیس دبیرخانه ستاد کشوری کنترل دخانیات وزارت 
بهداشت با انتقاد از تسهیل فرایند صدور مجوز فروش 
دخانیات و با اشاره به نامه وزیر بهداشت به وزیر صمت، 
گفت: در این نامه به دو موضوع کلیدی ممنوعیت فروش 
محصولات دخانی در فروشگاه های زنجیره ای و ممنوعیت 
فروش محصولات دخانی الکترونیکی تاکید شد. بهزاد 
ولی زاده گفته وقتی امکنه ای تخطی می کند و اقدام 
به فروش نخی سیگار، فروش سیگار قاچاق و فروش 
دخانیات به سنین زیر ۱۸ سال کند باید پروانه فروش 
مرکز برای همیشه باطل شود. طی چند هفته قبل نامه ای 
از وزیر محترم آموزش و پرورش دریافت شد که با ابراز 
نگرانی نسبت به فروش محصولات دخانی در نزدیکی 
مدارس، خواستار وضع یا اجرای ضوابط محدود کننده 
فروش در اطراف مراکز آموزشی شده بودند. رئیس 
دبیرخانه ستاد کشوری کنترل دخانیات وزارت بهداشت 
با تاکید بر اینکه خرید، فروش و واردات سیگار الکترونیک 
ممنوع است، توضیح داده: هیچ مرکزی، حتی مراکزی که 
به شکل خاص برای فروش محصول دخانی دایر شدند، 
اجازه فروش سیگار الکترونیک ندارند؛ تمام محصولات 
الکترونیکی دخانی به شکل قاچاق وارد می شود. او با 
اشاره به اثرات مضر سیگار الکترونیک بر سلامت افراد، 
افزوده: در این محصولات عمدتا از نیکوتین استفاده 
می شود و نیکوتین به عنوان یک ماده سمی و اعتیادزا 
سبب می شود، فرد در کنار سیگار الکترونیک از سایر 
محصولات دخانی هم استفاده کند؛ چرا که این وابستگی 
در فرد ایجاد می شود. تحقیقات نشان داده است که بیش 
از ۸۰ درصد افرادی که سیگارهای الکترونیکی استفاده 
می کنند، مصرف همزمان سیگار را هم دارند و اینگونه 
نیست که اگر کسی سیگار الکترونیک بکشد دیگر سیگار 
مصرف نکند؛ زیرا بعد از مدتی سیگار الکترونیک وابستگی 
روانی و جسمی فرد به سیگار را تامین نمی کند. ولی زاده 
ادامه داده: هیچ ارگان بین المللی در حوزه سلامت، 
سیگار الکترونیک را به عنوان یک جایگزین برای ترک 
محصولات دخانی نمی پذیرد؛ چراکه عوارض جبران ناپذیر 
آن بر سلامت مشخص است. اما در مورد فروشگاه های 
زنجیره ای، یک بحث قانون است که مغایرت دارد و یک 
بحث افزایش دسترسی است. به گفته ولی زاده: در حال 
حاضر ۳۰۰ هزار واحد صنفی فروش محصولات دخانی 
داریم و درگاه ملی صدور مجوزها هم این بحث را تسهیل 
کرده است و متاسفانه اگر مرکز دیگری هم بخواهد فروش 
دخانیات داشته باشد، به راحتی می تواند درخواست 
خود را ثبت کند و پروانه فعالیت برایش صادر شود. این 
درحالی است که پیش  از این واحدهای صنفی ملزم به 
رعایت برخی نکات از جمله ممنوعیت فروش مواد دخانی 
به گروه سنی زیر ۱۸ سال، ممنوعیت فروش نخی سیگار 
و محصولات قاچاق، رعایت فاصله از مراکز آموزشی و... 
بودند که پس از خود اظهاری نسبت به اجرای ضوابط 
پروانه فروش و عدم وجود مغایرت، می توانستند نسبت 
به دریافت مجوز اقدام کنند اما اکنون دیگر این موارد در 
درگاه ملی صدور مجوزها دیده نشده است که باید مورد 

توجه جدی قرار بگیرد. 

 مخابرات روستای فشند
خطوط تلفن بخش هایی از روستای فشند بیش از 4سال 
است که به علت فرسودگی کابل های اصلی قطع و یا پیوسته 
درحال تعمیرات موقتی است. ما ساکنان بخش ملک آبدار از 
مسئولان مخابرات استان البرز تقاضای رسیدگی ویژه به این 

مشکل کهنه داریم.
جمعی از ساکنان روستای فشند 

ترافیک
بعدازظهرها میدان کشتارگاه )میدان بهمن( ترافیک 
وحشتناکی حکمفرماست و ماموران راهنمایی و رانندگی 
با اینکه در آن محل هر روز حضور دارند ولی کاری برای 
روان سازی این ترافیک نمی کنند از مسئولان راهنمایی و 

رانندگی درخواست رسیدگی به این موضوع را داریم. 
اکبری از تهران

ساختمان های خالی 
در تهران که گشت بزنیم بسیاری از خانه ها و ساختمان های 
بانک های مختلف که تعطیل شده اند به صورت خالی افتاد ه اند 
و کسی نه زندگی می کند نه کاری در آن صورت می گیرد. چرا 
مسئولان فکری به حال این  اماکن نمی کنند تا هم شغل های 
مختلفی ایجاد شود و هم اینکه کسی که مشکل مسکن دارد 

بتواند در این خانه ها زندگی کنند. 
عبدی از تهران

اتوبوس
اتوبوس های میدان هفت تیر- راه  آهن از لحاظ بهداشت در 
وضعیت صفر هستند از مسئولان اتوبوسرانی درخواست داریم 
که به این موضوع رسیدگی کنند تا بلکه این اتوبوس ها هم از 

لحاظ بهداشت مورد رسیدگی قرار بگیرد. 
یک شهروند از تهران 

بیمارستان های بدون پارکینگ
نبود پارکینگ در اطراف بیمارستان های تهران مشکلات 
زیادی را برای مردم به وجود آورده است. گاهی اوقات نبود 
پارکینگ سبب جریمه های سنگین ملاقات کنندگان 
می شود. جا دارد مسئولان شهرداری یا بیمارستان ها فکری 

به حال این مساله بکنند. 
صمیمی از تهران

آرمان ملی: رضا مرادصحرایی، وزیر آموزش و پرورش که 
پیش تر و چند بار توصیه کرده مدیران و مسئولان فرزندان خود 
را در مدارس دولتی ثبت نام کنند، حالا در جواب خبرنگاری 
که از منوی غذاهای لاکچری یک مدرسه غیردولتی در تهران، 
می پرسد می گوید که این ربطی به ما و به آموزش و پرورش و 
دولت ندارد. به عقب برمی گردیم و ذکر این نکته که اگر مسئولان 
خلاف آنچه می خواهند نشان بدهند، فرزندان خود را به مدارس 
دولتی می فرستادند، این سفارش و توصیه رضا مرادصحرایی با 
چنان تاکیدی وجود نمی داشت و از سوی دیگر مگر مدارس 
دولتی غذاهای با قیمت بالا مثل شیشلیک و کنتاکی به آنچه به 
اصطلاح و البته به غلط، آقازاده نامیده شده اند، ارائه می دهند؟ 
پاسخ به صورت قطعی، »خیر« است. در خبری که خبرگزاری 
رکنا از منوی غذای مدرسه غیردولتی واله در تهران ارائه داده 
است به این نکته اشاره شده که دانش آموزان این مدرسه 
خانواده هایی ثروتمند و آقازاده ها هستند. کمی پایین تر به 
این گزارش و نیز واکنش وزیر آموزش و پرورش، رضا مراد 
صحرایی به این منوی غذایی می پردازیم که گفته منوی غذایی 
مدارس غیر دولتی به ما مربوط نیست؛ ما به کیفیت آموزشی 
توجه و نظارت داریم؛ نظارت و توجهی که نه تنها در صحبت 
با کارشناسان مسائل آموزشی که به صورت ملموس متوجه 
خواهید شد که در سالیان طولانی از ضعف هایی برخوردار بوده؛ 
هم به لحاظ کیفیت تدریس و نحوه جذب معلمان و هم محتوای 
کتاب ها و تاثیرگذاری آن ها در یادگیری علوم، فنون و مهارت ها 

توسط دانش آموزان. 
از طرفی با بازگشایی مدارس بار دیگر آمار و ارقامی که پایین 
هم نیستند در خصوص کودکان بازمانده از تحصیل به دلایل 
متفاوت محرومیت، ارائه و منتشر می شوند. همین روز گذشته 
یک مقام شوراهای اسلامی به ایلنا گفت که بسیاری از فرزندان 
کارگران به دلیل مشکل مالی ترک تحصیل می کنند. و این 
یعنی ختم ماجرا؛ کسی که برای رفتن به مدرسه هم پول ندارد 
خب به طور قطع اینکه در مدرسه چیزی بخورد یا اصلا نخورد 
در اولویت های بعدی یا خارج از اولویت است. نگاهی به آمار 
سوءتغذیه در مدارس دولتی بیندازید! فعالان کارگری می گویند 
کارگران برای خرید یک مرغ تنها باید حدود ۳۰۰ هزار تومان 
هزینه کنند؛ این را کنار قیمت یک وعده غذای 4۰۰ هزارتومانی 

بچه مدرسه ای های خاص بالای شهر تهران بگذارید. 
ضمن اینکه پول نداشتن یعنی اینکه کودک ناچار است برای 
کسب درآمد، کار کند و مدرسه نرود یا اینکه در منطقه ای چنان 

محروم زندگی کند که در آنجا مدرسه ای  نیست. 

   عدالت آموزشی چیست؟
روز گذشته، خبرگزاری رکنا، با انتشار تصاویری از یک منوی 
غذایی نوشت: در حالی که 7 هزار مدرسه در کشور آب آشامیدنی 

و سرویس بهداشتی ندارند در مدارس فرزندان پولدارهای شهر 
تهران از شیشلیک تا کنتاکی با قیمت های نجومی سرو می شود؛ 
مدرسه غیر دولتی واله یا بنا به آنچه در توضیح و رزومه آن در 
فضای مجازی ثبت شده؛ موسسه آموزشی فرهنگی واله که 
شامل مدارس متفاوت پسرانه و دخترانه است.  در توضیح این 
منوی غذایی که گفته شد که برای فرزندان ثروتمندان است به 
وزیر آموزش و پرورش اطلاع رسانی و نشان داده شد تا به گفته 
خبرنگار مربوطه، وزیر در مورد این شرایط که نشانه هایی از 
تبعیض در فضای آموزشی است، نظر خود را بیان کند.  از رضا 
مرادصحرایی پرسیده شد، آیا منوی مدرسه غیردولتی واله که 
قیمت هایش از رستوران های لاکچری تهران بالاتر است، با 
عدالت آموزشی سازگاری دارد و آیا این همان عدالت آموزشی 

است که ما دنبالش هستیم؟
اما مراد صحرایی، چه گفت؟ او که در جمع خبرنگارها حضور 
پیدا کرد، گفت که موضوع عدالت آموزشی را با این حواشی 
ترکیب نکنید. مدرسه ای این کار را انجام داده و این ارتباطی به 

آموزش و پرورش ندارد. 
او ادامه داد که ما بر منوی غذایی مدارس غیرانتفاعی نظارتی 
نمی کنیم اما هیچ حرکتی هم که بوی اشرافیت بدهد را به هیچ 
وجه تایید نمی کنیم و از این موضوعات هم حمایت نمی کنیم 

خانواده ها باید نظارت کنند. 
وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد که ما بر کیفیت آموزش 

نظارت داریم. 
از او پرسیده شد که خانواده ها چه کار کنند؟ و او گفت که 

استقبال نکنند استقبال نکنند!
این پاسخ مرادصحرایی یعنی اینکه پدر و مادری که جزو 
مقامات مسئول یا نزدیکان به آن ها هستند به مدرسه هایی که 
فرزندانشان را آنجا می فرستند بگویند که به بچه هایشان غذای 
لاکچری نداده و لااقل غذاهای معمولی به آن ها بدهند تا میل 

کنند. 

   فرزندان کارگرها چه کار می کنند؟
اما در کنار خورد و خوراک فرزندان آقازاده ها سری هم به 
فرزندان کارگرها می زنیم که همان طور که گفته شد نه تنها 
غذای درست و حسابی نمی خورند که از رفتن به مدرسه هم باز 
می مانند.  بهرام ذنوبی تبار، رئیس کانون هماهنگی شوراهای 
اسلامی کار فارس با بیان اینکه بسیاری از فرزندان کارگران به 
دلیل مشکلات مالی در موضوع تحصیل به مشکل خورده اند، 
تصریح کرد: افزایش قیمت به صورت لحظه ای کارگران را به 

شدت با مشکل مواجه کرده است. 
این فعال کارگری که با خبرگزاری کار ایران گفت وگو کرده، 
با بیان اینکه متاسفانه بسیاری از فرزندان با استعداد کارگران 
به این دلیل که از بنیه مالی برخوردار نیستند از تحصیل باز 

می مانند، گفته: زمانی که فرزندان کارگران می بینند که پدرشان 
هرقدر کار می کند به جایی نمی رسند به راحتی ترک تحصیل 
می کنند و به سر کار می روند.  رئیس کانون هماهنگی شوراهای 
اسلامی کار فارس در ادامه با اشاره به اینکه در حال حاضر 
بسیاری از کارخانه ها نیروهای تحصیل کرده به کار می گیرند، 
افزوده: در شرایطی که فرزندان کارگران به دلیل مشکلات 
مالی نمی توانند به دانشگاه بروند و مدرک دانشگاهی بگیرند 
بنابراین در تامین نیروی کار هم با مشکل مواجه می شوند.  
ذنوبی با اشاره به اینکه میزان ترک تحصیل در خانواده های 
کارگران و قشر ضعیف در استان فارس زیاد است، توضیح داده 
که در این شرایط نیاز است تا دولت حمایت های ویژه ای از این 

قشر انجام دهد. 
این فعال کارگری با بیان اینکه فشار دولت در تعیین حقوق 
دستمزد کارگران در پایان سال اجحافی است بر قشر کارگر، 
گفته؛ معتقد است که این موضوع باید مجددا بررسی شود و این 
گونه تعیین حقوق برای سال آینده نیست و نیاز است تا شورای 
عالی کار سالانه دو بار حقوق کارگران را افزایش دهد تا این قشر 

بتواند توان مقابله با تورم را داشته باشد. 
ذنوبی با بیان اینکه افزایش قیمت بسیاری از محصولات بیش 
از ۱۰ بار در سال قشر حقوق بگیر و کارگر را که سالانه تنها یک 
بار شامل افزایش حقوق می شود با مشکل مواجه کرده است، 
ادامه داده: افزایش قیمت سرسام آور محصولات در سال در برابر 
افزایش ۲۰ و چند درصدی کارگران امری منطقی نیست.  رئیس 
کانون هماهنگی شوراهای اسلامی کار فارس در ادامه با اشاره به 
اینکه کارگران در خرید یک مرغ با مشکل مواجهند، بیان کرد: 
شوربختانه کارگران برای خرید یک مرغ تنها باید حدود ۳۰۰ 

هزار تومان هزینه کنند. 
ذنوبی با بیان اینکه کارگران چگونه می توانند گوشت را با 
کیلویی ۵۰۰ هزار تومان خریداری کنند، تصریح کرده: قطعا 

این مشکلات باید حل و فصل شود. 
او با بیان اینکه باید موضوعات و مشکلات کارگری به صورت 
کارشناسی انجام شود، ادامه داده است که متاسفانه نمایندگان 
مجلس نظرات فعالان کارگری را در تصمیمات و مصوبات 
اتخاذ نمی کنند و تنها به برگزاری جلسات با کارفرمایان اکتفا 
می کنند.  ذنوبی تبار با بیان اینکه تصمیمات خلق الساعه میزان 
بهره وری را هم کاهش می دهند، گفته: در این شرایط باید 
از نظرات جامعه کارگری در تصمیمات مهم استفاده شود. 
او معتقد است؛ برنامه هفتم توسعه از مشکلات مهم جامعه 
کارگری است که اجرای آن این قشر را با مشکلات بیشتری 
مواجه می کند.  در نهایت اینکه وضعیت کارگران به هیچ 
وجه خوب نیست و به گفته ذونوبی: افزایش نرخ تورم و گرانی 
محصولات بیداد می کند و با توجه به آغاز سال تحصیلی بسیاری 

از کارگران در ثبت نام فرزندان شان با مشکل مواجه شده اند. 
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مدرســــه

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

»آرمان ملی« با نگاهی به منوی لاکچری غذای یک مدرسه غیردولتی در تهران، ترک تحصیل فرزندان کارگران را از نظر گذرانده؛ 

شیشلیک و کنتاکی برای آقازاده
 ترک تحصیل برای بچه کارگرها

 تابلوی خیابان استاد شجریان 
مخدوش شد

پایگاه خبری »چند ثانیه« از تخریب تابلوی 
خیابان استاد آواز ایران خبر داد. تابلوی خیابان 
»محمدرضا_شجریان« روز 4 مهر مخدوش 
شده است. یکم مهر سالروز تولد خسرو آواز 

ایران بود.

کرونا تمام نشده
 حسین فرشیدی، معاون بهداشت وزارت 
بهداشت ، درخصوص لزوم رعایت بهداشت و 
سلامت در مدارس، گفت:  ما به تازگی از یک 
دوره سخت به نام کووید عبور کرده ایم، گرچه 
با اطمینان باید بگوییم که بیماری کووید 
هنوز تمام نشده و آرامشی که اکنون در آن 
قرار داریم، حاصل تلاش شبانه روزی وزارت 
بهداشت و کادر بهداشت و درمان، مشارکت 
مردم و واکسیناسیون همگانی است و هرگونه 
غفلت و ساده انگاری و عدم رعایت برخی نکات 
ساده، نه تنها کووید را گسترش می دهد، بلکه 
منجر به شیوع سایر بیماری های واگیر و تنفسی 
در سطح جامعه خواهد شد.معاون بهداشت 
وزارت بهداشت در ادامه، عنوان کرد: اولیای 
دانش آموزان و معلمین مدرسه باید توجه 
کنند که اگر دانش آموزی علائم سرماخوردگی 
دارد، باید از حضور در مدرسه و کلاس درس 
اجتناب کرده و حتما به پزشک مراجعه و یا 
در منزل استراحت کند. او مصرف مایعات 
گرم و استراحت در منزل، استفاده از ماسک و 

شستشوی مرتب دست ها تاکید کرد.

آماده باش بارش شدید باران 
ایسنا نوشت: معاون عملیات سازمان امداد 
و نجات جمعیت هلال احمر از آماده باش 
امدادگران این سازمان برای بارش شدید 
باران و وزش باد در دو استان شمالی خبر 
داد. مرتضی مرادی پور  با اشاره به هشدار 
سطح نارنجی سازمان هواشناسی کشور گفت:  
برابر پیش بینی انجام شده از سوی سازمان 
هواشناسی بارش شدید و رگباری باران و وزش 
شدید باد برای روز سه شنبه در استان مازندران 
و نیمه غربی استان گلستان پیش بینی شده و 
این وضعیت در روز چهارشنبه در تمام استان 

گلستان وجود خواهد داشت. 

ثبت »روز تهران« در تقویم ملی
اعضای شورای شهر تهران یک فوریت ثبت 
روز تهران در تقویم ملی را تصویب کردند. 
مهدی چمران در خصوص این طرح ،گفت: 
یک طرح یک فوریتی به صحن شورا آمده است 
تا بر اساس آن پیشنهادی به کمیسیون فرهنگ 
عمومی بدهیم تا روز تهران در تقویم ملی ثبت 
شود. وی ادامه داد: چرا که »روز تهران« در 
شورای شهر تصویب شده اما در تقویم ملی 
ثبت نشده است.اعضای شورای شهر تهران 
نیز با اکثریت آرا یک فوریت ثبت روز تهران در 

تقویم ملی را تصویب کردند.

 رئیس پلیس راهور تهران 
عوض شد

سردار  جایگزین  موسوی پور  سرهنگ 
حمیدی، مسئولیت ریاست پلیس راهور تهران 
بزرگ را برعهده گرفت.روز گذشته  با حضور 
رئیس پلیس راهور فراجا، فرمانده انتظامی 
تهران بزرگ و جمعی از فرماندهان و مسئولان 
پلیس پایتخت و مدیران شهری تهران، مراسم 
تودیع و معارفه رئیس پلیس راهور تهران 
بزرگ برگزار شد.در این مراسم، از زحمات 
سردار محمد حسین حمیدی قدردانی و 
سرهنگ سید ابوالفضل موسوی پور به عنوان 
رئیس جدید پلیس راهنمایی و رانندگی تهران 
بزرگ معرفی شد. موسوی پور پیش از این به 
مدت چهار سال جانشین رئیس پلیس راهور 

پایتخت بود.

تجمع بازنشستگان صندوق 
کشوری

گذشته،  روز  صبح  ایلنا،  گزارش  به 
سه شنبه، 4 مهرماه، تعدادی از بازنشستگان 
صندوق کشوری در اعتراض به عدم توجه به 
مطالباتشان در قزوین، ایلام، همدان، کردستان 
و کرمانشاه مقابل صندوق بازنشستگی کشوری 
تجمع کردند. اجرای همسان سازی حقوق، 
افزایش مستمری بازنشستگی مطابق با نرخ 
تورم و داشتنِ بیمه  کارآمد از جمله مطالباتِ 

این بازنشستگان است.

بازداشت تعدادی از 
بازنشستگان مخابرات

به گزارش ایلنا، روز دوشنبه ۳ مهر، تعدادی 
از بازنشستگانِ مخابرات به  عدم توجه به 
مطالباتشان اعتراض و در چند استان تجمع 
برگزار کردند. از قرار معلوم در جریان این 
تجمعات؛ برخی از بازنشستگان در استان 
خراسان رضوی بازداشت شده اند. در همین 
رابطه، انجمن صنفی بخش خصوصی شرکت 
خدمات اول مخابرات منطقه فارس در نامه ای 
خواستار آزادی این بازنشستگان شد.  این نامه 
بر صنفی بودن تجمعات بازنشستگان تاکید 
کرده و بی توجهی مسئولان نسبت به بی قانونیِ 
شرکتی مخابرات را مورد انتقاد قرار داده است.

 به گفته یک وکیل دادگستری، رئیس دولت سیزدهم در مورد ساماندهی کولبری می گوید هیچ اقدامی انجام نداده

5 استان کشور بیش از 3 هزار کولبر دارد
 ادعاهای بسیاری در مورد ساماندهی کولبران 
و ارائه تسهیلات برای اشتغال آنها توسط دولت ها 
به ویژه در دولت قبل مطرح شده بود اما باید 
بررسی های میدانی برای صحت سنجی آن 
صورت گیرد. امید نصراللهی، وکیل دادگستری، 
در خصوص وضعیت کولبران در استان های 
غربی کشور مصاحبه ای با رکنا انجام داده و گفته 
است که مسائل حقوقی بسیاری گریبان گیر 
کولبران است و عمده علت آن درگیری ها در مرز 
به دلیل غیرقانونی بودن این شغل است و بخش 
دیگری از آن نیز به افزایش تلفات کولبران به 

دلیل سقوط از کوه و دلایل دیگر برمی گردد. 
به تاکید این فعال و حامی کولبران؛ تنها 
کاری که می شود برای بهبود این وضعیت انجام 
داد افزایش میزان اشتغال در این استان هاست 
زیرا این افراد به دلیل نبود فرصت های شغلی 
مناسب اقدام به انجام این کار می کنند که 
دولت ها قول هایی از گذشته در این خصوص 
داده اند اما مشخصا در این زمینه شاهد اقدام 

خاصی نیستیم. 
نصراللهی ادامه داده: البته در سال های اخیر 
اقداماتی از جمله ارائه تسهیلات در خصوص 
مشاغل مرتبط با فنی و حرفه ای و مشاغل 
خانگی به جوامع محلی در این استان ها اعطا 
شده است و این تسهیلات اقدام مثبتی در این 

حوزه محسوب می شود.  به گفته او: اگر شغل 
مناسبی برای این افراد وجود داشته باشد قطعا 
برای کسب درآمد مشقات کولبری را تحمل 
نمی کنند و در برهه ای حتی مجلس سعی 
کرد که کولبری را ساماندهی کند اما به نتیجه 
نرسید.  این فعال و حامی کولبران گفت: با تمامی 
ادعاها در این حوزه متاسفانه اقدامات عمیقی در 
حوزه کولبری انجام نگرفته است و ما همچنان 
در این استان ها و مناطقی که بومیان درگیر 
کولبری هستند دچار آسیب های اجتماعی 

جدی هستیم. 
نصراللهی تاکید کرد: اگر دفاتر تسهیل گری 
در این مناطق افزایش یابد می توانیم این مساله 

را در میان مدت حل کنیم و در ۵ استان درگیر 
که استان های آذربایجان شرقی و غربی، 
کردستان، کرمانشاه و همدان هستند می توان 
این مساله را ریشه کن کرد.  او مدعی شده: پیش 
بینی می شود که حداقل ۳ هزار نفر در این ۵ 
استان درگیر کولبری باشند اما آمار دقیقی در 
این رابطه وجود ندارد.  پیشتر جلال محمودزاده 
نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به وضعیت کولبران گفته بود: آقای رئیسی در 
سفری که به استان آذربایجان غربی داشتند، در 
این خصوص اعلام کردند که برنامه هایی برای 
رفع مشکل کولبران دارند اما حل این مساله 
نیاز به ارائه راهکارهای قانونی دارد که یا باید 

در جلسه سران سه قوا بررسی شود و یا در قالب 
لایحه به مجلس ارائه خواهند داد. 

او گفته بود: باید برای کولبران شرکت های 
تعاونی ایجاد شود که مجوز واردات کالاهای 
مجاز را از دولت گرفته و کالاها را از مبادی 
رسمی و با استفاده از وسایل نقلیه وارد کشور 
کند و درآمد آن هم بین اعضای شرکت تعاونی 
که همان کولبران هستند، تقسیم شود.  نماینده 
مردم سردشت و پیرانشهر با اشاره به اینکه هنوز 
کولبران کشته و زخمی می شوند، افزوده: در 
سال گذشته بیش از ۱7۰ نفر کشته و زخمی در 
میان کولبران داشتیم حتی امسال هم تعدادی 
کشته و زخمی شدند.  محمود زاده در رابطه به 
فعالیت بازارچه های مرزی، گفته: تعدادی از 
بازارچه های مرزی باز است اما بیشتر محصولات 
آنها ترانزیتی است یعنی محصولی که وارد 
بازارچه می شود، پلمب شده است که در ادامه یا 
به کشورهای دیگر می رود و یا وارد بازار شده و در 
داخل کشور مصرف می شود که در نهایت نفعی 

برای مردم مرزنشین ندارد. 
گفتنی است نزدیک به یک سال از این ادعای 
رئیس دولت سیزدهم می گذرد اما تاکنون هیچ 
اقدام مشخصی برای ساماندهی افراد مشغول 
به کولبری در مرزهای غربی کشور صورت 

نگرفته است. 

یک مقام شوراهای اسلامی به ایلنا گفت که 
برخی از فرزندان کارگران به دلیل مشکل مالی 

ترک تحصیل می کنند

وزیر آموزش و پرورش به منوی 400 هزار 
تومانی غذای مدرسه غیردولتی واله گفت 

ربطی به ما ندارد؛ ما مسئول کیفیت آموزشیم

کارگران برای خرید یک مرغ تنها باید حدود 
۳00 هزار تومان هزینه کنند؛ قیمت یک 

وعده غذای بچه مدرسه ای های خاص 400 
هزارتومان است


